
ما الذى أتوقع أن اشعر به خلال فترة العلاج؟

قـد يشـعر بعـض المـر ضـى ببعـض الاعـراض الجانبيـة الخفيفـة عنـد ممارسـة 
العلاج، فقـد يحـدث بعـض الألـم العضلـى الخفيـف خلال او بعـد المعالجـة. 
ويكـون الشـعور مشـابهاً لمـا قـد يشـعر بـه المرء عنـد بدايـة نظـام جديد من 

التماريـن الرياضيـة.

يجـد معظـم المرضـى هـذا النوع مـن المعالجـة مريحـا وباعثا على الاسـترخاء 
وخلال فتـرة معالجـة تبـدأ مـن 30 - 45 دقيقـة فـى المتوسـط، يشـعر معظم 
المرضـى بشـد خفيـف فى الفقـرات القطنيـة كما يميلـون للخلود الـى النوم 
مـن الممكـن أن تشـمل العلاجات المسـاعدة للمعالجـة بإزالة الضغـط الفقرى 
وصـف  الممكـن  ومـن  بالتبريـد.  والمعالجـة  الكهربائـى  التنبيـه  جراحـة:  بلا 
وذلـك  الرقبـة  فقـرات  لدعـم  طبـى  حـزام  اسـتخدام  الرياضيـةأو  التمرينـات 
لتعزيـز فوائـد المعالجـة بتخفيـف الضغـط ال شـوكي غيـر الجراحـى، كمـا انها 

قـد تحسـن مـن التـزام المرضـى بالمعالجـة.
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كل ما تحتاج معرفته عن

علاج ديســك الرقبــة
DRX 9000C بجهاز الـ

للإستفسار وحجز المواعيد

يرجى الإتصال 6666 182

هل تعانى من ألم مزمن في الرقبة بسبب أى من :

• الديسك الفقرى

• خشونة الفقرات

الأسباب الشائعة لألم الرقبة

- الديسك الفقرى

والـــذى يطلـــق عليـــه احيانا القـــرص الفقـــرى الناتـــئ او القـــرص الفقرى 
المنبثـــق هو حالـــة مرضية يتحرك فيها جـــزء من مركز القرص بيـــن الفقرات، 
والشـــبيه بالـــه ام عبر طبقـــات الحلقـــة الليفية )للقـــرص الفقـــرى( . ومن 
الممكن ان يـــؤدى ذلك إلىضغـــط ميكانيكى على الاعصـــاب المجاورة، ومن 
ثـــم يحفز تفاعـــات كميائيـــة مما يـــؤدى الألم و إلتهـــاب . وفـــى كثير من  
الأحيـــان , تـــؤدى هذه التغيـــرات إلـــى تهييج ا لأعصـــاب , مما يـــؤدى إلى 

الشـــعور بالتنميـــل أو الوخز )النخـــز( في الذراعـــان أو اليدان.

- خشونة الفقرات

بينما تحدث خشـــونة الفقرات بســـبب حالة مـــن الجفاف )فقدان الســـوائل( 
تتســـم بتدهور تدريجى في قـــدرة القراص الفقرية علـــى توزيع ومقاومة 
الأحمـــال الميكانيكيـــة . ومع تدهـــور حالة تلـــك الأقراص، تصبـــح اكثر عر ضة 
للإصابـــة. وبالإضافـــة إلى ذلـــك، قد تلعب خشـــونة الفقرات دورا مســـاهما 
فى حـــالات مرضية اخـــرى مثل نتـــوء الأقـــراص، وانفتاق الأقـــراص، وتضيق 

الفقرات. بيـــن  الأقراص 

- متلازمة الوجيهات

متلازمـــة الوجيهـــات هى المفاصـــل الخلفيـــة للعمـــود الفقـــرى، والتى 
تســـاعد فـــى المحافظـــة علـــى اصطفـــاف الفقرات.

وكثيـــرا مـــا تترافق مـــت أزمـــة الوجيهات مـــع إصابـــة أو خشـــونة الفقرات 
وتتميـــز بوجـــود ألـــم، وتيبـــس، والتهـــاب. وبصفة عامـــة، يزيـــد الألم مع 

الراحة. مـــع  ويقل  الحركـــة 

هل من وسيلة غير جراحية لعلاج آلام الرقبة المزمنة؟

نعـــم يرتكز العـــاج الجديد علـــى تكنولوجيـــا )DRX 9000( الحديثة حيث يتم 
تطبيـــق ضغط ســـلبى على العمـــود الفقرى مـــن دون جراحة أو احســـاس 

بالالـــم لازالة احتـــكاك الغضروف الزائد المســـبب للألم بيـــن الفقرات.

من هم أفضل المرشحين للمعالجة؟

إن المرضـــى الذين سيســـتفيدون مـــن نظـــام )DRX 9000( لإزالـــة الضغط 
الفقـــرى بـــا جراحة هـــم الذين تـــم تشـــخيص اصابتهـــم بانفتـــاق القرص 
الفقـــرى، او الديســـك الفقرى، او خشـــونة الفقرات أو متلازمـــة الوجيهات 

)خشـــونة المفاصـــل الخلفية(.
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Everything you need to know about

For Appointment

Please call 1826666

Do you suffer from chronic neck pain because of any of the 

following?

• Herniated disk

• Spondylosis

Common Reasons for Neck Pain

- Herniated disk

Herniated disk (sometimes called a slipped disk or a ruptured disk) is a 
problem with one of the rubbery cushions (disks) between the individ-
ual bones (vertebrae) that stack up to make your spine. A spinal disk is 
a little like a jelly donut, with a softer center encased within a tougher 
exterior. A herniated disk occurs when some of the softer “jelly” push-
es out through a crack in the tougher exterior. This can irritate nearby 
nerves and result in chemical reactions which cause pain, numbness 
or weakness in the arms or the legs.

Spondylosis is most often the result of dehydration (losing fluids) in 
which the capability of the spinal disks to distribute and endure me-
chanical weights decreases. The deterioration of the capability of 
these desks makes them more vulnerable. In addition, Spondylosis 
may contribute to other medical conditions such as Disc Protrusion, 
Disc Prolapse, and Disc Extrusion.

- Facet Joints Syndrome

Facet joints are the back joints of the spinal cord that help keep the 
vertebras in line. Facet joints syndrome is usually accompanied by an 
injury or Spondylosis and is characterized by pain, stiffness, inflammation, 
and in general, the pain increases with movement and decreases with 
rest.

Is there a non-surgical treatment for chronic back pain?

The new treatment is based on DRX9000 modern technology where a 
passive pressure is focused on the spinal cord without surgery or pain 
in order to remove the excessive fraction of cartilage that causes pain 
between vertebras.

Who are the people this treatment is designed for?

Patients who can be treated by the Non-Surgical spinal Decompres-
sion DRX technology are those who are diagnosed with Intervertebral 
Disc Herniation, spinal desk, Spondylosis or facet joints syndrome.

What to expect during the period of treatment?

Patients may experience mild side effects during the treatment. They 
may have mild Fibromyalgia during or after treatment which is similar 
to the feeling a person has when starting new physical exercise.

Most of the patients find this kind of treatment comfortable and relaxing 
during treatment. After about 30-45 minutes, most of the patients 
feel a mild tightening in the lumbar vertebras and a desire to sleep. 
Supporting treatments that accompany spinal pressure removing may 
include who Shock Therapy and Cryotherapy; in addition to physical 
exercise or using a medical belt to support can’t vertebras in order to 
increase the benefits of the treatment by reducing the non-surgical 
spinal pressure and enhancing the patients’ commitment to the treat-
ment.

Treating Cervical Disc
Disease by DRX9000C


